
Acta de la sessió de la Junta de Districte 
Marítim

Data: 12 d'octubre  de 2022
Número: 09/2022
Caràcter: Ordinari
Hora: 20:00h
Lloc: Saló de Reunions Subseu Policia Local

Assisteixen:

Mari Carmen Ribera Soriano Presidenta

Fernando Navarro  Cueva Regidor Transició Ecològica

Esteban Ventura Martí Vocal (Regidor Ciutadans)

Esther Giner Hidalgo Vocal (Veïna Designada PP)

Lidón Ribera Soriano Vocal ( Veïna Designada PSPV-PSOE)

Vicente Guillamón Terrado Vocal (Regidor Partit Popular)

Ana Raga Cases Vocal (Representant AMPA)

Vicente Ortiz Ramos Vocal (Veí Designat Alcaldia)

Matilde Ramos Alonso Vocal ( Veïna Designada Alcaldia)

Jose Carles Mas Vocal (AAVV Meridià)

Tica Palau Campos Vocal (AAVV Faro)

Tonica Miralles Cumba Vocal (AC Unió Musical del Grau)

Vicente Bonachera Forner Vocal (AC Grup Scout)

Roman Simó Gómez Secretari

No assisteixen: Manuel González Galván ( *AAV *Marjalería).

Excusen la seua assistència: 

Ordre del dia:

1.- Aprovació Acta 5 de setembre 2022

2.- Informació Regidor Transició Ecològica

3.- Informació Presidenta

4.- Elecció Representant Consell Seguretat
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3.- Precs i preguntes

En el  Saló de Reunions de la Subseu de Policia Local  del Grau de Castelló,
sent les 20:00h del dia 12 d'octubre  de 2022 sota la presidència de l'Excel·lentíssima
Senyora tinenta d'alcalde Mari  Carmen Ribera Soriano,  es  reuneixen els  senyors  i
senyores abans esmentats a fi de celebrar sessió ordinària de la Junta de Districte
Marítim, amb la meua assistència com a secretari delegat del districte per a donar fe
de l'acte.

Comprovat el quòrum d'assistència per la presidència es procedeix a iniciar la
sessió. 

1.- APROVACIÓ, SI ÉS PROCEDENT, DE L’ACTA DE DATA 5 DE SETEMBRE DE 2022

La Sra. presidenta va preguntar als presents si tenien alguna objecció que fer
a la redacció de l'acta de la passada sessió celebrada el 5 de setembre de 2022.

No havent-hi cap objecció, s'aproven per unanimitat.

2.- INFORMACIÓ REGIDOR TRANSICIÓ ECOLÒGICA

El regidor de Transició Ecològica, Sr Fernando Navarro Cueva, va voler assistir
a la sessió ordinària de la Junta de Districte Marítim per a informar personalment els
membres de la junta, sobre la neteja de séquies. Va afegir que el tècnic responsable
estava preparant un informe sobre les actuacions efectuades que es proporcionaria
posteriorment als membres de la junta.

El Sr. Navarro va començar dient que es continua realitzant el manteniment
de les séquies municipals. Va afegir que el manteniment es realitzava per 2 vies: 

1. el  contracte  amb  l'empresa  Menguilló  –  amb  un  import  de  105.000€
anuals - mitjançant el qual es fan treballs de neteja de séquies mitjançant
retroexcavadora (en aquelles séquies en què la màquina passa pel camí).

2. Brigada  Municipal  de  neteja  de  séquies  i  camins:  composta  per  14
persones  que  sota  les  ordenes  d'un  coordinador,  es  dediquen
exclusivament a aquests menesters.

Quant a perquè els camins i séquies del terme municipal no es troben tan
nets com fa uns anys, el Sr. Navarro va assenyalar 2 factors:

1. Entrada  en  vigor  d'un  nou  reglament  de  productes  filosanitaris  de  la
Generalitat  Valenciana  (juliol  2018)  que  prohibeix  utilitzar  herbicides  a
menys  de  5m  de  masses  d'aigua.  A  causa  d'això,  després  del
desbrossament no es pot aplicar herbicida en els marges de les séquies
com es feia abans, per la qual cosa l'herba -evidentment – creix molt mes
ràpid.

2. Anteriorment  els  operaris  de  la  brigada  rural  de  neteja  treballaven
netejant des de dins del  mateix canal de la séquia, però actualment, a
causa d'una denúncia d'un treballador municipal, inspecció de treball va
prohibir  que  els  operaris  entraren  en  les  séquies  a  causa  dels  riscos
biològics.
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Això, segons va explicar el Sr. Navarro, ha fet que el servei es ressenta, però no
és cert com s'ha comentat, que no es realitze el manteniment.

Va informar que el contracte amb l'empresa Menguilló finalitza al setembre
del  2023,  i  que llavors,  la  nova licitació s'afegiran  mes hores de servei,  si  de
consideren necessàries, i s'incorporaran novetats al manteniment de les séquies.

Va afegir que 7 dels operaris eren fixos -discontinus que treballaven 11 mesos
a l'any, però que amb el Pla d'Estabilització establit pel Govern d'Espanya aqueixes
7 persones passaran a ser interins i  treballaren els 12 mesos, per la qual cosa
s'augmentarà  en  1 mes  el  treball  d'aqueixes  7  persones i  que alguna cosa es
notarà.

El Sr. Mas es va queixar que les séquies que no es podien netejar amb la retro
no es drenaven (ja que els operaris no treballaven dins del canal) i la conseqüència
era que el canal s'anava reduint gradualment i  l'aigua cada vegada estava mes
prop de la vora, i que calia buscar alguna solució per a drenar-les.

La Sra Palau es va queixar de la falta de neteja de la séquia “del *pontet”, que
és municipal i aquesta a l'interior del Grau (C/Eivissa).

El  Sr  Navarro  va  contestar  que  aquesta  séquia  no  es  netejava  per
discrepàncies entre treballadors municipals. Els de la brigada rural es negaven a
netejar-la perquè segons ells  no és una séquia rural.  Els  operaris  de neteja es
neguen perquè diuen que les séquies no són cosa seua. El fet és que la séquia
segueix sense netejar-se.

Tant la Sra. Palau com els restants membres de la junta van coincidir que era
una situació esperpèntica i van exigir que se solucionara immediatament.

3.- INFORMACIÓ SRA. PRESIDENTA

La  Sra  presidenta  va  informar  els  membres  de  la  junta  de  les  millores
realitzades  al  Parc  de  la  Panderola  respecte  de  l'evacuació  d'aigua  de  pluja.  Va
comentar que els veïns es queixaven que quan plovia l'aigua arrossegava la terra del
parc fins a les voreres, deixant-les enfangades, i a més es produïen grans tolls en la
calçada. Per a pal·liar aquest problema s'han realitzat 3 embornals – 2 en la carrer
Alcocebre i 1 en el carrer Tripulants de la Paca - i un muret de formigó d'uns 30cm
d'altura que separava les zones de terra, de les voreres. D'aquesta manera la terra ja
no acabava en les voreres i no s'entolla la calçada.

La Sra. presidenta va contestar a la pregunta realitzada en l'anterior sessió de
la junta respecte netejes que es realitzen al Grau: es realitzen netejes al carrer Sant
Pere, al Passeig Buenavista, en l’Avda del Port i en l’Avda Serrano Lloberes amb una
freqüència bisetmanal. En la resta del Grau (fins al camp futbol Javier Marquina i
carrer Joanot Martorell es realitza amb una freqüència trisemanal. La neteja mixta es
realitza  en  el  mercat  del  divendres  setmanalment,  i  la  hidroneteja  es  realitza  a
demanda,  segons  necessitat.  Finalment  va  parlar  de  la  neteja  del  Parc  de  la
Panderola i la Plaça Josefina Lopez, la qual no es realitza pels operaris del servei de
neteja sinó pels operaris del servei de Parc i Jardins.

Va  informar  els  presents  que  l'empresa  encarregada  ja  havia  realitzat  la
desinsectació i desratització al Grau. 

Va  afegir  que  en  la  C/Guardamar  del  Segura  (zona  Rt.  Serafín)  s'estava
realitzant  una rasa  per  a  passar  el  cablejat  de  tota  mena,  a  fi  de  solucionar  un
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problema consistent en la inundació de l'ascensor de 2 finques d'aqueix carrer quan
es produeixen pluges. Va afegir que quan s'acabara allí es començaria una altra obra
en C/Guardamar del Segura per a solucionar el problema dels portals que – per estar
en un nivell inferior al del carrer – s'inunden quan plou.

Informe els presents que per a realitzar la ITV de finques amb mes de 50 anys
d'antiguitat  calia  contractar  un  arquitecte  que  realitzara  un  informe  de  l'edifici.
Posteriorment  aquest  informe  es  presenta  en  l'Oficina  de  l'Habitatge  Municipal
perquè ho trasllade a Conselleria. En cas que aquest informe assenyale deficiències,
servirà també per a sol·licitar la corresponent subvenció per a la seua esmena.

Comente  als  presents  que  el  13  d'octubre  finalitzava  el  termini  de
presentació per a la licitació dels cursos de natació per a la gent gran, els quals es
realitzarien en 2 piscines: Piscina Castàlia i la Piscina del Poliesportiu Emilio Fabregat.
Va afegir que la matriculació i l'abonament de la taxa del curs realitzat en l'Emilio
Fabregat  es  podrà realitzar  en la  Tinença *Alcaldia  del  Grau,  de manera que els
interessats no hagen de desplaçar-se al centre.

Respecte a la sol·licitud realitzada per la Sra. Giner sobre la col·locació de
noves papereres al Grau, la Sra presidenta va informar que s'havien col·locat noves
papereres en l'Avda.  Serrano Lloberes i  en la  carrer  Canalejas,  i  pròximament es
col·locarien en la C/Sant Pere.

Respecte a  la  petició  de diversos passos de zebra en la  zona del  CEIP  La
Pineda, realitzada en anteriors sessions per la Sra. Raga, el Sr. secretari va informar
els membres de la junta que des del departament de mobilitat havien respost el
següent:

1. Per a realitzar l'elevació dels passos existents en la Avda els Pins (entre el
col·legi  i  el  parc  de  la  Pineda)  feia  falta  realitzar  projecte  i  no  estava
pressupostat, per la qual cosa caldrà esperar al següent pressupost.

2. Per  a  realitzar  els  nous  passos  de  zebra  caldrà  realitzar  rebaixes  en  la
vorera, per a això tampoc hi ha pressupost.

Respecte  a  la  sol·licitud  realitzada  en  diverses  ocasions  pel  Sr  Mas i  el  Sr
Guillamon sobre el repintat de la senyalització horitzontal del  riu, el  Sr secretari
trasllade als presents la contestació del departament de mobilitat: fins que no es
licite el nou contracte de senyalització horitzontal (el qual es licita pròximament),
no es podrà executar aquesta sol·licitud.

4.- ELECCIÓ REPRESENTANT CONSELL SEGURETAT

El Sr Secretari va traslladar als membres de la junta la sol·licitud per part del
departament de Seguretat Ciutadana que triaren entre ells a un representant per al
Consell de Seguretat.

Cap  dels  membres  es  va  mostrar  interessat,  quedant  vacant  aquesta
representació.
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5.- PRECS I PREGUNTES

El Sr Mas es va queixar que havien sol·licitat passos de zebra elevats en alguns
camins en els quals els vehicles anaven a massa velocitat i el regidor de mobilitat –
Sr.  Jorge Ribes – li  va dir  que no podien realitzar-los tots perquè cadascun d'ells
costava 30.000€, la qual cosa li va semblar exagerat.

També va dir que anaven a realitzar al·legacions a l'ordenança de patinets, ja
que havien unes certes coses que no els agradaven, com per exemple, el que els
patins pogueren anar  pel  carril  bici.  Això  en  zones com el  Camí  la  Plana -  on ja
compartien el carril els ciclistes i els vianants – era impossible.

La Sra. Palau i la *Sra Giner es van queixar del brut que està el Jardí del Port.

La Sra. presidenta va contestar ho comentaria al responsable.

La  Sra.  Giner pregunte  sobre  l'agressió  masclista  patida  per  una  veïna
magrebina en el seu domicili de la carrer Canalejas.

Va contestar la Sra presidenta que estava en procés de separació i que el seu
marit va acudir al domicili amb la intenció d'agredir-la. La va atacar amb un ganivet i
gràcies a que la filla major va poder eixir a demanar ajuda, va acudir un veí que va
aconseguir dominar a l'agressor abans que aconseguira matar a la mare. L'agressor
es troba detingut.

El  Sr Guillamón va reiterar la seua queixa sobre la lentitud de l'aprovació de
l'ordenança d'autocaravanes.

També va preguntar sobre la licitació del quiosc del Jardí del Port.

La  Sra presidenta va contestar que el President del Port – *Sr Rafa Simó – li
havia comentat que la signatura del conveni de cessió anava per a llarg, i per tant, la
licitació també.

La Sra Raga va preguntar si hi havia algun tipus de servei que fera companyia a
les persones majors i les traguera de passeig.

Va contestar la  Sra presidenta que aquest tipus de voluntariat el gestionava
Creu Roja.

I sent les 21.00 hores de la data indicada en l'encapçalament, per no haver-hi més
assumptes que tractar, la Sra. presidenta alça la sessió, de tot això, com a secretari en
dono fe i, perquè conste, alce la present acta que signe juntament amb a la Sra.
presidenta de la Junta Municipal de Districte Grau.
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